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ChristenUnie Midden-Delfland 
 

Dit is de eerste programmabegroting van onze burgemeester. We zeggen bewust niet 

“nieuwe” burgemeester omdat het niet (meer) zo nieuw aanvoelt. En dat is een 

compliment. Zeker in deze roerige politieke tijd, zowel op gemeentelijk als op landelijk 

niveau. Deze programmabegroting geeft inzicht in de financiën van onze gemeente in 

2025 en volgende jaren. De in juli van dit jaar vastgestelde kadernota liet nog een fors 

negatief saldo zien. Het is het college uiteindelijk gelukt om met enige creativiteit een 

sluitende begroting te presenteren.  

 

De fractie van de ChristenUnie ondersteunt de focus op duurzame oplossingen voor de 

financiële uitdagingen in de komende jaren. Immers, een financieel duurzame gemeente 

is nodig om onze verantwoordelijkheid voor mensen en hun omgeving, ook in de 

toekomst waar te maken. Geld is echter geen doel op zich, maar een middel om de 

samenleving te ondersteunen en te helpen waar nodig. Naast inzicht in de financiën van 

onze gemeente in de komende jaren gaat het in de programmabegroting natuurlijk 

vooral over waar wij staan en waar wij, graag met elkaar, naar toe willen. Dat is veel 

meer dan het beschikbaar stellen van financiën in de vorm van een begroting. Dat heeft 

wat ons betreft ook te maken met hoe wij met elkaar en onze inwoners omgaan. 

Interessant is daarom de laatste alinea van het inleidende hoofdstuk van de 

programmabegroting (pagina 6), waarbij staat “Samen verder” en de afsluitende zin “Met 

elkaar werken we door!”. De grote vraag is wat het college hier bedoeld met “samen” en 

“met elkaar”. Wordt hier bedoeld “het college”, of “het college en de drie raadsfracties 

van de coalitie” of “het college met de raad” of “college, raad en onze inwoners”. Ons 

gevoel is dat de invulling van het begrip “samen” nu vaak beperkt blijft tot de eerste 

twee. In de vierde categorie (college, raad en onze inwoners) zijn er wel enkele goede 

voorbeelden waarbij de inwoners en/of maatschappelijke groeperingen actief betrokken 

zijn. Genoemd kunnen worden het in oktober door de raad vast te stellen Integraal 

Huisvestingsplan Onderwijs en de Toekomstvisie 2050. Helaas zijn de voorbeelden waar 

het niet helemaal of helemaal niet goed ging talrijker. Denk hierbij aan het doorlopen 

proces en gebrekkige communicatie rond de komst van het AZC in Den Hoorn, het 

meermaals weigeren om in te gaan op een verzoek van inwoners voor een gesprek over 

een eenzijdig genomen besluit door de gemeente over de verandering van de 

verkeerssituatie in hun straten en de gebrekkige communicatie/participatie rond het 

Afvalbeleid 2030. Als we het inderdaad samen met elkaar willen doen en daarmee ook de 

toekomstvisie 2050 serieus nemen, dan valt er nog veel te doen in die verbinding met 

onze inwoners. Aan het merendeel van de inwoners zal het niet liggen.  

 

Onze vrijwilligers 

Midden Delfland bestaat uit vitale dorpen waar het goed toeven is. Dat het zo goed 

wonen is in Midden-Delfland komt o.a. omdat er zoveel mensen zijn die zich inzetten 

voor Midden-Delfland. De ambtenaren in dit huis die al jarenlang hard voor onze 

gemeente lopen. Maar we denken ook aan de vele vrijwilligers. Mensen die tegen wil en 

dank vrijwilliger zijn. Bijvoorbeeld de mantelzorgers die dag in dag uit klaarstaan voor 

hun geliefde. Mensen die zich op scholen, binnen de kerken en/of verenigingen 

belangeloos inzetten voor een ander. Mensen van de Stichting Welzijn Midden-Delfland 

(SWMD), die zich inzetten voor het welzijn van een ander. Vrijwilligers van de SWMD die 

bijvoorbeeld statushouders begeleiden, zich actief inzetten tegen eenzaamheid en 

mantelzorgers ondersteunen. Mensen van de buurtpreventie die overdag en in de avond  

 



   

 
 

door de kernen lopen om te voorkomen dat ongewenste gasten ons huis binnenkomen. 

Al deze mensen moeten we koesteren, betrokken houden en vooral ondersteunen. 

  

Verkeersveiligheid 

Voor een duurzaam en veilig gebruik van de ruimte, is het voor de ChristenUnie   

belangrijk om de kernen zowel autoluw als op een verantwoorde manier toegankelijk te 

houden. In Schipluiden en in het centrum van Den Hoorn, is het lastig om het dorp met 

de auto in te komen of te verlaten. Recent is het college gelukkig tot inkeer gekomen en 

heeft afgezien van de knip in de Hoornseweg. Een inwoner noemde, in een ingezonden 

stuk in De Schakel Midden-Delfland, dit plan een rampzalig idee. Het college wil nu de 

Hoornsekade gebruiken als onderdeel voor de doorgaande fietsroute tussen Delft en 

Naaldwijk. Wij willen er bij het college op aandringen om eerst na te denken alvorens 

opnieuw aan een nieuw idee te beginnen. Wat zal het voor de huidige verkeerstromen  

betekenen als de Hoornsekade onderdeel wordt van een doorgaande fietsroute.  

Sinds kort mag het winkelgedeelte van de Dijkhoornseweg alleen gebruikt worden door 

bestemmingsverkeer. Voor de verkeersveiligheid is dit een goede maatregel. Het gevolg 

is wel dat het autoverkeer dat tot voor kort van de Dijkhoornseweg gebruik maakte om 

het dorp in te komen, nu via de Hof van Delftstraat moet. Doordat op de laatst 

genoemde weg auto’s langs de weg moeten parkeren, is het de vraag of het verstandig is 

dat nog meer auto’s van deze weg gebruik gaan maken. Naast de verplaatsing van een 

deel van de verkeersbewegingen kan ook de verwachte toename van het aantal 

verkeersbewegingen in het centrum van Den Hoorn tot ongemak en onveilige situaties 

leiden. De verwachte toename van het aantal verkeersbewegingen wordt veroorzaakt 

door de groei van het aantal inwoners en de komst van een tweede supermarkt. De 

vraag is hoe lang het nog goed gaat, als aan de ene kant het aantal verkeersbewegingen  

toeneemt, maar aan de andere kant de in- en uitgaande routes naar en vanuit het dorp 

worden beperkt.   

 

Het huidige verkeerscirculatieplan Den Hoorn is van 2013. 

Is het mogelijk het verkeerscirculatieplan binnen afzienbare tijd te actualiseren? 

 

Al jaren wordt gesproken over de verkeerssituatie en de verkeersveiligheid rond de 

Maassluisseweg/Oude Veiling. In de laatste commissievergadering gaf de wethouder aan 

dat er (weer) een rapport is opgesteld met diverse varianten. Deze worden nu met de 

gemeente Maassluis besproken. Het betreffende rapport wordt in november naar de raad 

gestuurd. Het is voor de ChristenUnie volstrekt onduidelijk waarom de raad niet nu al dit 

rapport kan ontvangen. Wat de ChristenUnie betreft moet de oplossing gericht zijn op het 

ontmoedigen van het verkeer vanuit en naar Maassluis via de Maassluisseweg/Oude 

Veiling. 

 

Armoede bestrijding 

In januari van dit jaar is het beleidsplan Armoede, geldzorgen  en schulden door de raad 

vastgesteld. Met dit plan wordt de ambitie getoond om geldzorgen zo veel mogelijk te 

voorkomen, armoede te bestrijden en schulden helpen oplossen. De ChristenUnie is blij 

met dit plan. Wij vinden het belangrijk dat onze gemeente oog heeft voor de meest 

kwetsbaren in de samenleving. De ChristenUnie vraagt het college zo goed en 

laagdrempelig mogelijk te communiceren over dit plan zodat de doelgroep goed op de 

hoogte is van de mogelijkheden.  

 

  



   

 
Jeugdzorg 

Voor de ChristenUnie staat vast dat er zorg moet zijn voor mensen die dat nodig hebben. 

De recente prognoses die het college afgeeft over de (opnieuw) stijgende kosten van de 

jeugdzorg stemmen wel tot nadenken. Is de maatschappij daadwerkelijk zoveel 

complexer geworden in de afgelopen jaren dat het een dergelijke stijging van de kosten 

van jeugdzorg legitimeert? Gaat dit echt over jongeren die absoluut zorg nodig hebben, 

of is hier ook sprake van uitdagingen waar ouders primair voor aan de lat staan. We zien 

een maatschappelijke ontwikkeling waarbij ouders steeds vaker een beroep doen op  

jeugdhulp. Ouders willen dat hun kinderen het beter hebben dan zij het gehad hebben. 

 

Daardoor is het moeilijk geworden om te accepteren dat bepaalde moeilijkheden bij het 

leven horen  De ChristenUnie vindt het belangrijk dat we in Midden-Delfland het 

normaliseren van dergelijke (tijdelijke) moeilijkheden weer bespreekbaar maken, waarbij 

uiteraard niemand met een hulpvraag de deur wordt gewezen. Wat ons betreft moeten 

we opnieuw vaststellen of alle zorg daadwerkelijk verleend wordt aan mensen die het ook 

nodig hebben, of dat er ook zorg wordt verleend aan mensen bij wie het goed uitkomt, 

maar die ook andere opties hebben. Dit zal geen makkelijk traject worden, maar gezien 

de rekening die we moeten betalen is het wel onvermijdelijk. Graag gaan we hierover het 

gesprek aan in de raad en met het college en het maatschappelijk team. 

 

Onderwijshuisvesting 

De ChristenUnie vindt dat kinderen en jongeren onderwijs moeten krijgen dat aansluit op 

hun talent om daarna een plek te vinden in de maatschappij. De schoolbesturen zijn 

verantwoordelijk voor de kwaliteit van het onderwijs. De gemeente is verantwoordelijk 

voor goede huisvesting van onze scholen. Het is belangrijk voor de kinderen, en daarmee 

voor de samenleving, dat er een goed samenspel is tussen de schoolbesturen (kwaliteit 

van het onderwijs) en de gemeente (voor de benodigde huisvesting). Het onlangs 

vastgestelde Integraal huisvestingsplan onderwijs maakt inzichtelijk hoe de gemeente 

samen met alle betrokkenen hier invulling aan wil geven. De ChristenUnie is niet alleen 

blij met het plan maar ook met het doorlopen proces. 

 

Tot slot 

Tot slot willen wij het college en de ambtelijke organisatie bedanken voor hun inzet en 

betrokkenheid bij de voorliggende begroting. De ChristenUnie in Midden-Delfland is 

dankbaar dat. we vanuit onze christelijke waarden mogen bijdragen aan de ontwikkeling 

en het welzijn van onze gemeente. We zien het als een voorrecht om ons in te zetten 

voor het gemeenschappelijk belang en het welzijn van alle inwoners van Midden-

Delfland, met speciale aandacht voor de kwetsbaren in onze samenleving.  

We wensen het college en de ambtenaren veel zegen met de uitvoering van alle plannen.    

 


